

Santé durable / Sustainable Health

education *connaissance* prevention

MARS/ MARCH 2011

English Text Below**NOTRE MISSION**

La mission de l'Association pour la santé environnementale du Québec - Environmental Health Association of Québec (ASEQ-EHAQ) est la protection de l'environnement et la santé humaine au plan individuel et collectif en sensibilisant, soutenant et éduquant la population en regard des produits toxiques et les pesticides. Promouvoir des solutions écologiques et des stratégies les moins toxiques pour préserver notre environnement pour les générations futures.

À tous les membres,

Vous êtes cordialement invités à l'assemblée générale annuelle de l'ASEQ-EHAQ.

L'assemblée générale annuelle sera suivie d'une conférence ouverte au public, intitulée:

« Comment avoir une maison saine »

Avec l'information de plus en plus accessible concernant la nécessité d'avoir une maison saine, les gens deviennent davantage conscients de ce besoin et recherchent des solutions visant à rendre leur domicile sain. L'ASEQ-EHAQ a donc organisé une conférence touchant ce sujet.

Informations supplémentaires

Date : Vendredi, le 25 mars 2011

Endroit : Centre St Pierre, salle 304 (Marcellin-Champagnat) 1212 rue Panet, Montréal (Québec) H2L 2Y7 De 18h30 à 19h15

Heure :

De 18h30 à 19h15 (assemblée générale)

De 19h30 à 21h30 (conférence public)

Liens rapides

[Adhérer](#)

[Programmes et activités](#)

[Resources](#)

[Ce Que Nous Faisons](#)

Quick Links

[Join Us!](#)

[Programs and Activities](#)

[What We Do](#)

**SAVE 10% DE
RABAIS**

PO

POUR LES MEMBRES
SEULEMENT

-ACHETEZ-VOS
PRODUIT DRUIDE ICI!

-BUY YOUR DRUIDE
PRODUCTS HERE!

[VISITEZ NOTRE SITE](#)

[WEB](#)

[VISIT OUR WEBSITE](#)

[VISITEZ NOTRE](#)

[MAGASIN](#)

[VISIT OUR STORE](#)

**Nouvelles -AIR**

Europe: la pollution de l'air réduit l'espérance de vie. Coordonné par l'Institut de veille sanitaire (InVS) et mené dans 12 pays européens par plus de 60 scientifiques, le projet Aphekom a rendu public les résultats de trois années de travaux sur les impacts sanitaires de la pollution atmosphérique en Europe. Les conclusions sont inquiétantes. La pollution de l'air a un impact direct sur l'espérance de vie. Télécharger le [pdf](#) pour l'article complet.

Nouvelles -CHARGE CORPORELLE

- [Un taux de cadmium élevé dans les bijoux pour enfants](#)
- [Rappel de produits et messages relatifs à la santé portant sur les enfants](#)

Nouvelles -POLLUTION

Une mer de plastique dans l'océan Atlantique. Une zone stable dans laquelle les déchets sont très concentrés a été mise en évidence par des océanographes américains. Toutefois, il semblerait que depuis plus de 20 ans, la situation n'ait pas empiré. Au moins en apparence. Télécharger le [pdf](#) pour l'article complet.

OUR MISSION

The Mission of l'Association pour la santé environnementale du Québec - Environmental Health Association of Québec (ASEQ-EHAQ) is the protection of the environment and human health directed towards the individual and the collective by creating awareness, support and education of the population on toxic products and pesticides. To promote ecological solutions and least toxic strategies to preserve our environment for future generations.

To all members,

You are cordially invited to the Annual General Meeting of ASEQ-EHAQ.

The Annual General Meeting will be followed by a conference, which is open to the public, titled:

"How to maintain a Healthy Home"

As more information becomes available on the absolute need for healthy housing, people are becoming increasingly conscious of this need and are looking for healthy solutions. In view of this, ASEQ-EHAQ has organized a conference to address this subject.

[More information](#)

When: Friday, March 25, 2011

Where: Centre St Pierre, Room 304 (Marcellin-Champagnat) 1212 Rue Panet, Montreal (Québec) H2L 2Y7

Time:

6:30 -7:15 p.m. (General Meeting)

7:30-9:30 p.m. (Conference)

News -AIR

Air pollution in areas of heavy traffic shortens life expectancy. Air pollution is shortening life expectancy in Europe, causing asthma among children and chronic bronchitis and heart disease among over-65s. It is also costing a fortune. Le Monde ([download pdf for full article](#))

News -BODY BURDEN

Kids' jewelry may pose cadmium poison risk. Amid growing worry over the presence of toxic cadmium in kids' jewelry, a new study further supports the fear that kids can be exposed to more than 100 times the recommended limit of this noxious metal when they mouth or accidentally swallow common, inexpensive jewelry items. ABC Good Morning America ([download pdf for full article](#))

News -POLLUTION

Researchers find more plastic in the guts of Arctic seabirds. When biologist Jennifer Provencher headed to the Arctic, she signed on to help assess how seabird diets are changing as temperatures climb in the North. She never expected to find plastics on the menu. Postmedia News ([download pdf for full article](#))

[Forward email](#)



Try it FREE today.

This email was sent to alanavine.ehaq@gmail.com by office@aseq-ehaq.ca | [Update Profile/Email Address](#) | Instant removal with [SafeUnsubscribe™](#) | [Privacy Policy](#).

Environmental Health Association of Quebec | 6 Trianon | Dollard-des-Ormeaux | Quebec | H9A 2H8 | Canada